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Протокол 

 

Днес 16.01.2024 г. от 13:30 часа се проведе заседание на Постоянната комисия 

по бюджет, финанси, образование, икономическо развитие, евроинтеграция, 

здравеопазване, култура, религия, социални дейности и международни връзки към ОбС 

Априлци.  

 

Присъстват: Даниела Петкова – председател, Красимира Пенкова – секретар, 

Ивайло Милков, Иван Якимов, Петко Павлов, Росен Цаков – членове 

 

Отсъства: Глория Данчева 

 

Присъстват още: Стелиян Нунев – Председател на ОбС Априлци, Красимир 

Колев – Зам. - кмет на община Априлци, Ваня Иванова – Секретар на община Априлци, 

Мария Кокошарова, Младен Колев, Михаил Кукенски - общински съветници, гости 

 

Д. Петкова: Уважаеми г-н председател, уважаеми дами и господа общински 

съветници, уважаеми зам. - кмет, уважаема администрация, откривам заседание на 

постоянната комисия по бюджет, финанси, образование, икономическо развитие, 

евроинтеграция, здравеопазване, култура, религия, социални дейности и международни 

връзки към ОбС Априлци. 

 

Д. Петкова: Представям Ви проекта за дневен ред:  

  

1. Предложение с Вх. №61/09.01.2024г. от Стелиян Нунев – Председател на 

Общински съвет Априлци, относно Отчет за дейността на Общински съвет 

Априлци и неговите комисии за периода юли – декември 2023 г. 

 

2. Писмо с Вх. №62/09.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на Община 

Априлци, относно Информация за изпълнение решения на Общински съвет 

Априлци. 

 

3. Предложение ДП-16/10.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на Община 

Априлци, относно Приемане на общински план за младежта за 2024г. 

 

4. Предложение ДП-19/12.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на Община 

Априлци, относно Приемане на проект на Наредба за изменение и допълнение на 

Наредба за определянето и администрирането на местните данъци на територията 

на Община Априлци.  

 

 Д. Петкова: Имате ли допълнения към дневния ред? Няма. В режим на гласуване 

сме за така предложения Дневен ред: 

 

                                               Гласували 6 общински съветници  

       6 „за” 

       0 „против” 

        0 „въздържали се”     

                                                                                         Приема се. 
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С това гласуване комисията прие следния ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Предложение с Вх. №61/09.01.2024г. от Стелиян Нунев – Председател на 

Общински съвет Априлци, относно Отчет за дейността на Общински съвет 

Априлци и неговите комисии за периода юли – декември 2023 г. 

 

2.  Писмо с Вх. №62/09.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на Община 

Априлци, относно Информация за изпълнение решения на Общински съвет 

Априлци. 

 

3. Предложение ДП-16/10.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на Община 

Априлци, относно Приемане на общински план за младежта за 2024г. 

 

4. Предложение ДП-19/12.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на Община 

Априлци, относно Приемане на проект на Наредба за изменение и допълнение 

на Наредба за определянето и администрирането на местните данъци на 

територията на Община Априлци.  

 

 

ПО ПЪРВА ТОЧКА 

Предложение с Вх. №61/09.01.2024г. от Стелиян Нунев – Председател на Общински 

съвет Априлци, относно Отчет за дейността на Общински съвет Априлци и неговите 

комисии за периода юли – декември 2023 г. 

 

 Д. Петкова: Давам думата на г-н Нунев. 

 

 С. Нунев: Уважаеми общински съветници, уважаеми г-н зам. - кмет, 

администрация, предложението е относно Отчет за дейността на Общински съвет 

Априлци и неговите комисии за периода юли – декември 2023 г. 

           Съгласно чл. 27, ал. 6 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация (ЗМСМА), Председателят на Общински съвет изготвя и внася за 

разглеждане два пъти годишно отчет за дейността на съвета и неговите комисии, който 

се разглежда в открито заседание и се разгласява на населението на общината по ред, 

определен в Правилника на Общински съвет.          

През периода юли 2023 г. - декември 2023 г., Общински съвет - Априлци 

проведе 5 /пет/ редовни заседания и 1 /едно/ извънредно заседание. Бяха приети 63 броя 

решения.  

Значителна работа преди провеждането на редовните заседания се извършваше в 

постоянните комисии, където се разглеждаха и обсъждаха предложените проекти за 

решения. На тези заседания на постоянните комисии присъстваха кметът на общината, 

зам. – кмета и секретарят на общината и представители от администрацията, както и 

гости. 

Разглеждането на проектите за решения в съответните комисии подпомогна 

общинските съветници при гласуването им на заседанията на Общински съвет. 

Постоянните комисии към Общински съвет провеждаха редовно своите 

заседания, всяка комисия както следва: 
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1. Комисия по бюджет, финанси, образование, икономическо развитие, 

евроинтеграция, здравеопазване, култура, религия, социални дейности и 

международни връзки – 4 заседания. 

2. Комисия по териториално и селищно устройство, общинска собственост, 

туризъм, екология и околна среда, спорт, обществен ред и сигурност  - 5 

заседания. 

3. Комисия за противодействие на корупцията – 1 проведено заседание. 

 

Решенията, приети от Общински съвет Априлци, за отчетния период по 

предложение на Кмета на Общината са 48 броя, от общински съветници - 13  броя, от 

външни организации – 2 броя.  

В деловодството са внесени заповеди, издадени от Кмета, съгласно изискванията 

на чл. 44, т. 18 от ЗМСМА. 

Има подадени 6 броя жалби/молби/питания/предложения за отчетния период от 

граждани, които са препратени по компетентност до Кмета. Същите са били 

предоставени за информация пред Общински съвет.  

В изпълнение на правомощията си по чл. 32, ал. 2 от Закона за администрацията 

във връзка с чл. 45, ал. 4 от ЗМСМА, чл. 305 от ЗПУО и чл. 6, ал. 1 от ЗОС, през 

разглеждания период Областен управител - гр. Ловеч не е връщал за ново 

преразглеждане решения на Общински съвет Априлци. 

Успешната работа на Общински съвет и неговите постоянни комисии се дължи 

на добрите взаимоотношения с Общинска администрация. 

Изминалият период дава основание на всеки един от нас за реална преценка на 

извършеното досега и приноса му в общия обем от работата за подобряване на 

местното самоуправление и развитие на общината, осъзнавайки необходимостта от 

взаимните усилия на всички ни за още по – добри резултати в цялостната работа на 

Общинския съвет. 

Ако имате забележки към формата на отчета, може да предложите да добавим 

нещо ново. 

 

 Влиза М. Колев. 

 

 Д. Петкова:  Имате ли предложения, изказвания, въпроси? В режим на гласуване 

сме, Предложение с Вх. №61/09.01.2024г. от Стелиян Нунев – Председател на 

Общински съвет Априлци, относно Отчет за дейността на Общински съвет Априлци и 

неговите комисии за периода юли – декември 2023 г.: 

 

                                               Гласували 6 общински съветници  

       6 „за” 

       0 „против” 

        0 „въздържали се”     

                                                                                         Приема се. 
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С това гласуване комисията подкрепи следния проект за решение: 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 23, ал. 2 и във връзка с чл. 27, ал. 6 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация (ЗМСМА) и чл. 109, ал. 1 от 

Правилника за организацията и дейността на Общински съвет - Априлци 

(ПОДОС), Общински съвет – Априлци 

РЕШИ: 

Приема Отчета за дейността на Общински съвет и на неговите комисии за 

периода  юли 2023г. -  декември 2023г.  

 

 

ПО ВТОРА ТОЧКА 

Писмо с Вх. №62/09.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на Община Априлци, 

относно Информация за изпълнение решения на Общински съвет Априлци. 

 

 Д. Петкова: Г-н Колев, заповядайте. 

 

 К. Колев: Уважаеми г-н председател, уважаеми общински съветници, 

предложението касае Информация за изпълнение решения на Общински съвет 

Априлци. 

На основание чл. 121, ал. 1 от Правилника за организацията и дейността на 

Общински съвет, неговите комисии и взаимодействието му с общинската 

администрация, Ви предоставям информация за изпълнението на взетите решения от 

Общински съвет - гр. Априлци през периода октомври - декември 2023 г. 

Може да погледнете приложенията от администрацията, какво се случва с 

решенията, как са изпълнени. Ако има въпроси, може да ги зададете. 

 

 Д. Петкова: Имате ли предложени, изказвания, въпроси? Няма. В режим на 

гласуване сме, Писмо с Вх. №62/09.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на 

Община Априлци, относно Информация за изпълнение решения на Общински съвет 

Априлци: 

                                               Гласували 6 общински съветници  

       6 „за” 

       0 „против” 

        0 „въздържали се”     

                                                                                         Приема се. 

 

С това гласуване комисията подкрепи следния проект за решение: 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 24 от Закона за местното самоуправление и 

местната администрация и чл. 121, ал. 1 от Правилника за организацията и 

дейността на общинския съвет, неговите комисии и взаимодействието му с 

общинската администрация, Общински съвет – Априлци  

 

РЕШИ: 

 

Приема информация за изпълнението на решенията на Общински съвет – 

Априлци за периода октомври - декември 2023 г. 
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ПО ТРЕТА ТОЧКА 

Предложение ДП-16/10.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на Община 

Априлци, относно Приемане на общински план за младежта за 2024г. 

 

Д. Петкова: Г-н Колев, заповядайте. 

 

 К. Колев: Уважаеми г-н председател, уважаеми общински съветници, в 

изпълнение на чл. 15 и чл. 16 от Закона за младежта ежегодно се приема общински 

годишен план за младежта. Този документ определя целите и приоритетите за младите 

хора в краткосрочен план в съответствие с Националната стратегия за младежта /2021-

2030 г./.  

Общинският план за младежта е методика за изпълнение на националната 

политика за младите хора, формирана според техните потребности. 

Общинският план за младежта е документ за годишно планиране на младежките 
политики на местно ниво. 
 

Д. Петкова: Имате ли предложения, изказвания? Заповядайте, г-н Павлов. 

 

П. Павлов: Уважаеми г-н председател, уважаеми колеги общински съветници, г-

н зам. – кмет, администрация, искам да изкажа мнение, че този доклад заслужава 

поздравления. Описано е всичко. Така трябва да се правят такива документи. 

 

Д. Петкова: Други изказвания, предложения? 

 

М. Кокошарова: Има много интересни инициативи в младежкия план. Дали ще 

бъде възможно, когато се провеждат, да бъде информирано обществото, да бъдат 

заснети по някакъв начин и да се популяризират? 

 

К. Колев: Приемаме го. Надявам се, че ще започнем да информираме все по – 

добре.  

 

Д. Петкова: Други предложения? Няма. В режим на гласуване сме, Предложение 

ДП-16/10.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на Община Априлци, относно 

Приемане на общински план за младежта за 2024г.: 

 

                                               Гласували 6 общински съветници  

       6 „за” 

       0 „против” 

        0 „въздържали се”     

                                                                                         Приема се. 

 

С това гласуване комисията подкрепи следния проект за решение: 

 
На основание чл. 21, ал. 1, т. 12 от Закона за местното самоуправление и 

местната администрация /ЗМСМА/, чл. 15, ал. 3 и чл. 16, ал. 1 от Закона за 
младежта, Общински съвет - Априлци 
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РЕШИ: 
 

1. Приема общински план за младежта за 2024 г. 

 

 

ПО ЧЕТВЪРТА ТОЧКА 

Предложение ДП-19/12.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на Община 

Априлци, относно Приемане на проект на Наредба за изменение и допълнение на 

Наредба за определянето и администрирането на местните данъци на територията 

на Община Априлци.  

 

Д. Петкова: Заповядайте, г-н Колев. 

 

 К. Колев: Уважаеми г-н председател, уважаеми общински съветници, 

предложението касае промяна на Наредба за определянето и администрирането на 

местните данъци на територията на Община Априлци.  

 Става въпрос конкретно за туристическия данък, който в момента е  0, 30 лв. 

Съгласно чл. 61с, ал. 1 от ЗМДТ, туристическия данък се определя от Общинския съвет 

в размер от 0, 20 лв. до 3, 00 лв. Не е променян 13 години.  

Беше проведен консултативен съвет по туризма, на който присъстваха 

представители от различните страни и се стигна до консенсус за промяна на таксата на 

0, 70 лв.  

 

Д. Петкова: Имате ли предложения, изказвания, въпроси? Уважаеми колеги, в 

режим на гласуване сме да дадем думата на Глория Данчева: 

 

                                               Гласували 6 общински съветници   

       6 „за” 

       0 „против” 

        0 „въздържали се”     

                                                                                         Приема се. 

 

Г. Данчева: Присъствам в качеството на гражданин, а не на общински съветник, 

няма да участвам в гласуването. Моето питане е, ако не можете да ми отговорите сега, 

евентуално за заседанието на Общински съвет, имате ли информация колко общо са 

регистрираните къщи за гости и хотели на територията на общината и каква е легловата 

база? Въпросът ми е също каква е била събираемостта досега? Не знам каква е 

събираемостта последните две, три години, но докато аз съм събирала, била съм от 

другата страна – помощник частен съдебен изпълнител, за колегите, които не знаят и 

съм работила с общината като взискател. Направихме всичко възможно да има голяма 

събираемост, но и много данъци не са погасени. Тоест във вашия предходен мандат не 

се е насочило вниманието към това и съответно общината губи. Независимо със 100, 

200 или 300% ще вдигнем този данък, въпросът е да обезпечим събираемостта. Това е 

данък, който законът предвижда, че ще се събира на добра кауза, добри намерения. Ако 

аз дойда и декларирам, че съм настанила 100 човека в къщата си за гости, ще си платя 

данъците, но ако не ги декларирам, по какъв начин ще ми кажете, че съм задължена? Аз 

съм задължена. Ние не можем да съберем 0, 30 лв., а как ще съберем 0, 70 лв.? В тази 
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връзка са ми въпросите. Не е градивна критика, не е нищо лично. Ако не се събират, 

няма значение колко ще ги вдигнем. 

 

К. Колев: Действително от няколко години насам значително се повиши 

събираемостта на данъците, с помощта на частни съдебни изпълнители. Въпреки 

отсрещните нападки, в крайна сметка това дава резултат.  

Относно туристическия данък, събираемостта наистина не се доближава до 

действителната, която трябва да се реализира. В момента системата е такава. Да, те го 

правят на добра воля. Дори ние да отидем в самата къща за гости и установим, че там 

има 20 човека, настаняващият има право да ги декларира в рамките на месец, и 

контролът става изключително труден. Говори ли сме и с други общини. Те имат 

абсолютно същите проблеми. Може би ще се обърнем към НСОРБ за промяна на 

начина на работа. Г-н Кукенски в момента е на среща с НСОРБ, със сигурност ще бъде 

повдигнат този въпрос. Ние разчитаме на туризма, в същото време на хартия изглежда, 

че много малко хора се занимават с туризъм в Априлци. 

 

Г. Данчева: Средствата, които евентуално биха се събрали, за какво биха се 

използвали? 

 

К. Колев: Биха се използвали за насърчаване на туризма. 

 

К. Пенкова: Може ли информация за 2023 г. за какво са разходвани? 

 

Г. Данчева: Колко са събрани и за какво са разходвани? 

 

К. Колев: Да, ще получите информацията. 

 

Г. Данчева: Ясно е, че нещата са на високо ниво, ние тук на местно ниво трудно 

бихме могли да постигнем кой знае какви резултати, ако законът ни спира по някакъв 

начин, ограничава ни, не ни дава свобода, няма какво да направим. Разбирам, но идеята 

на цялото ми изказване е свързана с цел събираемост.  

 

К. Колев: На срещата говорихме за патентен данък. Има добри показатели от 

събираемостта. По този начин ще се отсеят хотелите и къщите за гости, които наистина 

работят и им се получава. Тях не ги е притеснявало да внасят този патентен данък. От 

другата страна, тези, които не плащат.  

 

Р. Цаков: Това е курортна такса, която я дължи клиентът. Не я дължи 

собственикът на къщата или хотелът. Трябва една по – мащабна кампания на общината, 

да се уведомят всички хотели и къщи за гости. Ние не ощетяваме хотелиерите, просто 

туристите трябва да го знаят, че идвайки трябва да си заплатят курортна такса, както 

във всяко едно населено място по света. 
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С. Нунев: Специфично е и касае НАП. Курортни такси се плащат 80, 90 % на 

клиенти в къщите за гости, които плащат по банков път. Който плаща в брой, никой не 

го регистрира. НАП следи кой подава в сайта и кой в общината. Хората не си плащат 

туристическата такса, защото тя е предпоставка да си платят и данъка в НАП.  

 

Влиза М. Кукенски. 

 

П. Павлов: Имам предложение до заседанието на ОбС да ни бъде предоставена 

информация, ако имаме право, какво са платили за миналата година всички хотели и 

къщи за гости. Смятам че ще има голям ефект. Ще се стимулират да заплащат.  

 

К. Колев: Ще Ви бъде предоставена тази информация. Голяма част, да не кажа 

една трета са декларирани от Хотел Сватовете и Видимския лагер, учебната база на 

медицинския университет. Този лагер слага в джоб Априлци като туристическа 

атракция. 

 

С. Нунев: Може да се обявяват в сайта на общината. Оттам клиентите ще могат 

да видят кои са най – посещаваните, да си изберат къде да отидат. Защото най – 

посещаваните предполага да са най – добрите.  

 

К. Колев: Това е много добра идея. 

 

Р. Цаков: Според мен, който си е плащал досега, ще си плаща и занапред. Тази 

такса ще се увеличи за редовните. Нередовните пак няма да плащат. 

 

Г. Данчева: Това ми беше идеята, да накараме нередовните да плащат. 

 

Р. Цаков: Много е сложен механизмът.  

 

К. Колев: Месец февруари миналата година, когато беше Празникът на 

сланината, по документи, не малка част от къщите са за гости са били празни.  

 

Д. Петкова: Други предложения, изказвания? Няма. В режим на гласуване сме, 

Предложение ДП-19/12.01.2024г. от инж. Тихомир Кукенски – Кмет на Община 

Априлци, относно Приемане на проект на Наредба за изменение и допълнение на 

Наредба за определянето и администрирането на местните данъци на територията на 

Община Априлци: 

 

                                               Гласували 6 общински съветници  

       5 „за” 

       0 „против” 

        1 „въздържал се”     

                                                                                         Приема се. 
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С това гласуване комисията подкрепи следния проект за решение: 

 

 На основание чл. 21, ал. 2 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация, чл. 1, ал. 2 и чл. 61 с, ал. 1 от Закона за местните данъци и такси, 

Общински съвет - Априлци 

РЕШИ: 

  1. Приема Наредба за изменение и допълнение на Наредба на Общински 

съвет за определянето и администрирането на местните данъци на територията на 

Община Априлци, както следва: 

 

  § 1. Изменя се текстът на чл. 58, ал. 1, както следва: Размерът на данъка се 

определя за всяка реализирана нощувка в местата за настаняване за всички 

населените места в общината в размер на: 

За клас А и Б : 

1. 0,70 лв. за нощувка за категория 1 звезда 

2. 0,70 лв. за нощувка за категория 2 звезди 

3. 0,70 лв. за нощувка за категория 3 звезди 

4. 0,70 лв. за нощувка за категория 4 звезди 

5. 0,70 лв. за нощувка за категория 5 звезди 

За клас: В 
 

Регистрирани - 0,70 лв. за нощувка 

 

 

Д. Петкова: Поради изчерпване на дневния ред, закривам заседанието. 

 

 

 

Даниела Петкова 

Председател 

 

 

Красимира Коева 

Протокол 

 


